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Správa z účasti slovenskej reprezentácie v pétanque (ženy 1x1, muži 1x1, 

ženy 2x2, muži 2x2, mix 2x2 ) na MS v Karlslunde (Dánsko) od 12. do 15. 

mája 2022 a na ME v ’s-Hertogenbosch (Holandsko) od 13. do 17. júla 

2022. 
 

V roku 2022 sa konali majstrovstvá sveta i majstrovstvá Európy jednotlivcov a dvojíc 

v pétanque, čo je nezvyčajné, pretože v normálnych časoch sa konajú ME a MS striedavo 

raz za dva roky. Lenže vzhľadom na pandémiu boli minuloročné MS zrušené, a tak sa oba 

šampionáty konali v priebehu troch mesiacov, čo je veľmi náročné pre všetkých 

zúčastnených z finančnej, organizačnej i športovej stránky. V rámci jedných majstrovstiev sa 

hrá päť od seba nezávislých súťaží, o päť titulov, pričom každú krajinu musia reprezentovať 

dve ženy a dvaja muži (bez náhradníkov), tí, čo hrajú single, nemôžu hrať mixy a dublety 

tvoria obe ženy a obaja muži. 

 

Slovensko reprezentujú na takomto formáte majstrovstiev aktuálni majstri krajiny 

v jednotlivcov a v mixoch. Takže na oboch majstrovstvách sa mali zúčastniť tí istí hráči. 

Lenže vznikli problémy súvisiace s financovaním. V roku 2021 bolo málo majstrovstiev sveta, 

či Európy a SFP mala dosť peňazí na kompletné financovanie. Tento rok bolo zrazu veľa 

šampionátov a málo peňazí. Odhadlo sa, že za každý šampionát si každý účastník (hráč, 

coach, vedúci delegácie) doplatí cca 300 až 400 eur, takže náklady pre každého jednotlivca 

platené z vlastného vrecka sa vyšplhali odhadom na viac ako 700 Eur. Táto suma bola pre 

viacerých účastníkov privysoká, a preto sa viacerí reprezentácie vzdali. Katka Krajčovičová 

sa vzdala MS i ME a uprednostnila ME v ženských tripletoch, Michal Volarik sa rozhodol 

reprezentovať iba na ME a Kika Gemaneirová sa zriekla účasti na ME v tripletoch. 

Nominácia sa výrazne pozmenila a neskôr do toho navyše vstúpili aj ďalšie faktory. K tomu 

sa však nebudem vyjadrovať, za nomináciu zodpovedá prezídium SFP. 

 

Na MS Slovensko reprezentovali: Oľga Witworth (ženské single a dublety), Kristína 

Gemaneirová (mixy a ženské dublety), Peter Fratrič (mužské single a dublety) a Andrej 

Fratrič (mixy a mužské dublety).. Hráči sa na majstrovstvá pripravovali individuálne a do 

tréningového procesu som nevstupovala, lebo to nebola moja úloha.. 

Vo februári 2022 ma Andrej Fratrič, oslovil, aby som im išla na MS robiť coacha. Jeho 

ponuka ma doslova šokovala a aj som mu povedala, že na to nemám ani skúsenosti, ani 

znalosti, ani autoritu u hráčov a nikdy som podobné ambície nemala. Upresnil, že by som 

mala robiť vlastne vedúcu delegácie, ktorá sa stará o organizáciu, logistiku a komunikáciu 

s usporiadateľmi, čiže také dievča pre všetko. S ostatnými reprezentantmi to prediskutoval 

on a ja som potom bola oficiálne oslovená prezidentom SFP, aby som išla robiť coacha 
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/vedúcu delegácie nielen na MS, ale aj na ME. 

S organizačnou prípravou na MS som začala v marci výberom a nákupom leteniek. V tom 

čase som začala komunikovať s organizátormi o podrobnostiach našej účasti. Robila som 

všetko, aby sa mohli reprezentanti plne koncentrovať na hru a nemuseli sa zaťažovať 

ostatnými vecami. 

Samotné majstrovstvá sú organizačne veľmi náročné. Ako som už napísala, ide o päť 

nezávislých turnajov. Na MS sa v prvé dva dni doobeda i poobede uskutočnilo 5 kôl, vždy 

najprv hrali single ženy, potom single muži, potom dublety ženy, potom dublety muži a na 

záver mixy. Na tretí deň sa v rovnakom poradí hralo doobeda osemfinále a poobede 

štvrťfinále a semifinále. Pohár národov sa nehral. Od štvrťfinále sa hralo bez časového limitu 

a bolo možné hrať naraz zápasy rôznych kategórií podľa disponibility jednotlivých hráčov. 

V posledný deň sa hrali postupne finálové zápasy. Treba však podčiarknuť, že organizátori 

zvládli MS na jednotku a nevyskytli sa žiadne logistické problémy. 

 

Čo sa týka našej účasti, treba vyzdvihnúť výkon Oľgy Witworth, ktorá sa prebojovala do 

osemfinále a v histórii našej účasti na MS v pétanque to bolo len po 2. raz, čo sa niekto 

dostal takto vysoko. Ostatní hrali striedavo, dopadli tak štandardne, ako končievajú na 

takejto úrovni naše reprezentačné výbery. 

Hneď po návrate som začala s prípravou na ME v Holandsku. Opäť výber a nákup leteniek 

a potom veľmi bohatá komunikácia s organizátormi, ktorí niekoľkokrát zmenili program a  

rozhodli sa začať 13. júla popoludní a nie 14. ráno. A to z toho dôvodu, aby sa ešte predtým 

stihla urobiť registrácia, losovanie a absolvoval dlhý pochod cez mesto, ešte dlhší otvárací 

ceremoniál a najdlhšie príhovory nekonečného množstva rečníkov. Bolo treba nájsť 

a zarezervovať ubytovania na noc z 12. do 13. júla. Okrem toho prišla od CEPu striktná 

požiadavka, aby mala každá delegácia najmenej dvoch nehrajúcich členov (coachov). Ako 

najpragmatickejšie riešenie, s ktorým súhlasili hráči, bolo, že druhého coacha by robil Milan 

Škorupa. Je to samozrejme veľmi skúsený hráč s množstvom praktických vedomosti a 

skúseností, ktorý už reprezentačným coachom bol. 

Na ME Slovensko reprezentovali: Oľga Witworth (ženské single a dublety), Kristína 

Gemaneirová (mixy a ženské dublety), Michal Volarik (mužské single a dublety) a Andrej 

Fratrič (mixy a mužské dublety).. 

Majstrovstvá sa konali v exteriéri v krásnom prostredí pred najväčšou katolíckou katedrálou 

v Holandsku s množstvom zvonov, ktoré hojne vyzváňali dva razy za hodinu, čo síce 

dodávalo podujatiu zvláštnu atmosféru, ale na hráčov mohlo pôsobiť rušivo. Organizácia 

bola oveľa ťažkopádnejšia a obradnejšia ako na MS. Losovania a prideľovania ihrísk medzi 

jednotlivými kolami trvali nekonečne dlho a človek musel doslova číhať, aby sa dozvedel, kde 

a proti komu naši hráči hrajú. Organizátori boli ochotní mnohé informácie komunikovať len 

s coachmi a nie s hráčmi. Na rozdiel od MS sa paralelne hrali mužské a ženské single 

i dublety. Iba mixy sa hrali zvlášť, takže sa hrali doobeda i poobede iba tri kolá. Avšak 

v základnej časti sa hral na rozdiel od MS päťkolový švajčiar. Prvé tri dni sa teda hrali 

základné kvalifikačné kolá, v predposledný deň sa hralo osemfinále a štvrťfinále ME i Pohára 

národov a v posledný deň, v nedeľu, sa hrali semifinálové a finálové zápasy 

Celkovo možno hodnotiť našu účasť veľmi pozitívne. Prvýkrát sa našim reprezentantom, 

konkrétne v mixe, podarilo prebojovať do štvrťfinále a ak nepočítam bronzovú medailu Juraja 
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Valenta v streľbe (čo je predsa len špecifická individuálna súťaž), je to najväčší úspech 

slovenského pétanque na medzinárodnej úrovni. Cesta Kiky a Andreja k tomuto úspechu 

bola veľmi tŕnistá, na MS sa im vôbec nedarilo a dá sa povedať, že boli najslabším článkom 

našej výpravy. Na domácich majstrovstvách si prešli peklom, keď nielenže neobhájili titul, ale 

sa ani neprebojovali medzi najlepších desať teamov a skončili hlboko v poli porazených. 

Ani na ME nezačali najlepšie. Ak možno slovenské majstrovstvá nazvať peklom, prvý zápas 

proti Litve bol ich očistcom. Nešlo im vôbec nič a pomerne vysoko prehrali 13 : 1. Obrat 

k lepšiemu nastal v druhom zápase proti budúcim vicemajstrom Európy, Španielom, s 

ktorými síce prehrali, ale naznačili výrazné zlepšenie a boli im veľmi dôstojnými súpermi, 

predovšetkým strelecky. Po doslova v hodine dvanástej vydretom víťazstve nad Ukrajinou, 

prišli suverénne víťazstvá nad Českom a Lotyšskom a postup do osemfinále. A potom prišiel 

vrcholný okamih slovenskej účasti na týchto ME, skvelá hra, víťazstvo nad silnými Švédmi 

a historický postup medzi najlepších osem. Tam narazili na najlepší team, budúcich majstrov 

Európy. Napriek prehre 13:0 podali veľmi solídny výkon a boli Francúzom vyrovnanejšími 

súpermi ako ich finálový protivník. 

Oľga Witworth zopakovala osemfinále z majstrovstiev sveta, najprv síce dvakrát prehrala, ale 

v treťom zápase po dlhom trápení prekonala „andorrské prekliatie“ (na MS sme s Andorrou 

trikrát prehrali) a v posledných dvoch zápasoch bez väčších problémoch porazila Izraelčanku 

a Ukrajinku. V osemfinále potom prišiel druhý slovenský vrchol na týchto ME. V zápase 

s budúcou majsterkou Európy zo Španielska podala vynikajúci výkon a bola jednu guľu od 

víťazstva. Španielka však ukázala železné nervy, ktoré jej napokon pomohli vyhrať titul, 

a záverečnou guľou dala carreau. Celkovo možno povedať, že ženy dosiahli lepšie výsledky 

ako muži. V základnej časti ženský dublet vyhral dva zápasy, prehral po vyrovnanom boji so 

silnými Nemkami a ďalšie dva zápasy s budúcimi striebornými a bronzovými medailistkami. 

Muži vyhrali  dubletoch len prvý zápas nad Nórmi a v ďalších zápasoch prišli už len tesné 

prehry. Rovnako aj v singloch, Mišo Volarik napriek skvelej streľbe, prehral všetky zápasy, 

väčšinou veľmi tesne a s kusom smoly. Jedným dychom treba však povedať, že konkurencia 

je v mužoch oveľa vyrovnanejšia a  reprezentanti všetkých krajín sú skvelí hráči na rovnakej 

a v mnohých prípadoch podstatne vyššej úrovni ako slovenská špička. Nemožno povedať, že 

sa nedajú poraziť, treba však zahrať svoje maximum a mať i kúsok šťastia. 

Na záver trochu štatistiky. Na MS hrali naši hráči 20 zápasov a vyhrali 5, čiže presnú štvrtinu. 

Na ME to bolo 30 zápasov a vyhrali 10, čiže presnú tretinu. Možno povedať, že rozdiel 

medzi štvrtinou a tretinou, predstavuje rozdiel medzi úrovňou MS a ME.. 

Na budúci rok sa MS určite zúčastní úplne iná reprezentácia. V ženských i mužských singloch obsadili na 

MSR prvé štyri miesta kompletne iní hráči ako pred rokom a ani minuloroční majstri SR v mixoch sa 

medzi najlepších štyroch neprebojovali. A určite budú mať (ak vôbec budú mať) úplne iného coacha. 

V každom prípade im želám, aby dosiahli aspoň také výsledky ako tohtoroční reprezentanti. A ak 

dosiahnu lepšie, bude ma to len tešiť. 

 

Mária Štarkbauerová 

dňa 15.5.2022 a doplnené o ME dňa 26. 7. 2022 


